
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY 

MÍSTOPISNÁ 

Zápis z jednání 

 

Pro  Odbor Kancelář primátora MHMP 

Zúčastněni: 

 
JUDr. Eva Novaková, doc. PhDr. Václav Ledvinka, Mgr. Kubišta, PhDr. 
Miloslava Knappová, Stanislav Václavovic, Michal Zachar, Ing. Šíma a Ing. 
Jaroslav Peterka 
 

Omluveni:  PhDr. Zuzana Strnadová, Milan Maruštík, Ing. Martin Sedeke 

Věc 
Zápis z jednání Místopisné komise Rady HMP, které se konalo dne 23.3. 2022 
od 17.00 hodin 

Zpracoval Ing. Peterka  Počet stran 3 
 

 Datum 26. 3. 2022 

 

 
 

1. 
Předsedkyně zahájila jednání, Konstatovala, kdo se omlouvá, přivítala jednotlivě 
účastníky a vyslovuje naději, že se připojí paní PhDr. Strnadová.  

 

2. 
Do jednací místnosti vstupuje Mgr. Martin Benda a žádá o možnost být přítomen 
projednání návrhů na přejmenování části ulice a pojmenování mostu 

 

3. Předsedkyně uvádí program a doplňuje, že bude vzpomenut i „Dvorecký most“. 
Konstatuje, že návrhy vlastně bez výjimky reagují na současnou mezinárodní 
situaci. Pro přehlednost doporučuje rozdělit návrhy do čtyř skupin podle toho co 
je předmětem jednotlivých návrhů. Navrhuje se jednotlivě projednávat tyto 
skupiny návrhů:  

a) Návrhy na přejmenování části Korunovační názvem Ukrajinských hrdinů a 
pojmenování nedalekého mostu po Vitaliji Skakunovi 

b) Návrhy na přejmenování ulice Koněvovy 
c) Návrhy na přejmenování ulice Ruské 
d) Návrhy na přejmenování Moskevské a dalších ulic. 

 

4. Komise nemá námitek k zápisu z minulého jednání 23.2.2022. 
 

5. Přistupuje se k projednání návrhu na přejmenování části Korunovační mezi 
náměstím Borise Němcova názvem Ukrajinských hrdinů a mostem přes 
Kladenskou železnici názvem most Vitalije Skakuna. Návrhy podala městská 
část Praha 6 a několik navrhovatelů z řad veřejnosti.  
Ing. Šíma namítá, že na mostě je na zábradlí nad viaduktem nad Buštěhradskou 
dráhou umístěna pamětní deska připomínající, že zde padl během Pražského 
povstání František Batelka. Ing. Šíma se sice nedomnívá, že je to překážka 
pojmenování mostu, nicméně má za vhodné na tuto skutečnost upozornit, dále 
kromě toho není zvykem pojmenovávat mosty přes železniční tratě.  Po krátké 
diskusi se komise vyslovuje v tom smyslu, že překážku pojmenování mostu 
nevidí. Pan Václavovic nastoluje otázku, zda tuto věc (část ulice a most) 
neodložit. Pan Mgr. Kubišta je proti odložení a vyslovuje podporu návrhům, 
pokud jde o ulici i most. pan Zachar navrhuje zvážit, zda nepřejmenovat část 
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ulice názvem Ukrajinských obránců a most nepojmenovat názvem Ukrajinských 
hrdinů. JUDr. Novaková zdůrazňuje, že právě teď je pravý čas. Návrh je opravdu 
aktuální. Připomenout pojmenováním mostu Vitalie Skakuna považuje za velice 
vhodné, protože osud tohoto vojáka je spojen právě s mostem. Padl při demolici 
mostu během bojové operace. Přimlouvá se, aby název zněl most Vitalie 
Skakuna. Po následující krátké diskusi, kde se diskutovalo zejména o tom, zda 
podpořit název most Vitalie Skakuna nebo Skakunův most, se komise usnesla 
na podpoře návrhu na přejmenování části ulice Korunovační názvem 
„Ukrajinských hrdinů“ a pro pojmenování mostu přes železniční trať názvem 
„Skakunův most“. O ulici a mostu se hlasovalo zvlášť, v obou případech šest 
členů pro a jeden člen komise se zdržel hlasování.  

, 

6. Paní předsedkyně uvádí návrhy na přejmenování Koněvovy ulice tím, že se 
takovými návrhy nesetkáváme poprvé, zato ale za úplně jiné situace než 
v předešlých případech. Komise se v diskusi přiklání k názoru, že Koněvova 
ulice by měla být přejmenována. Ing. Peterka upozorňuje, že při této příležitosti 
by se měl současně vyřešit i praktický problém a sice, že Koněvova ulice je příliš 
dlouhá (od Tachovského náměstí až ke Spojovací), a proto ji rozdělit. Ing. Šíma 
souhlasí a navrhuje alternativu, a sice prodloužení Husitské až k Jana 
Želivského a východní část přejmenovat názvem Žižkovská nebo Jarovská. 
Komise diskutovala různé možné názvy použitelné v tomto případě se, ale 
shodla na tom, že bude oslovena městská část. Na závěr diskuse se 
hlasováním všichni vyslovili pro přejmenování Koněvovy s tím, že před podáním 
návrhu Radě HMP bude oslovena městská část. 

 

7. Paní předsedkyně vyzvala k diskusi o návrhu na přejmenování Ruské. 
Diskutující se vyslovovali pro ponechání názvu, nebo přinejmenším s podporou 
návrhu na přejmenování nespěchat.  Byla připomenuta historie názvu sahající 
až před 1. světovou válku. V diskusi byl vysloven názor, aby byly do pražského 
místopisu vnášeny ukrajinské názvy. Při hlasování na závěr se všichni přítomní 
vyslovili proti návrhu na přejmenování Ruské ulice.  

 

8. Na úvod diskuse k návrhu na přejmenování Moskevské a dalších ulic, které 
nesou zejména zeměpisné názvy podal Ing. Peterka stručnou informaci o vývoji 
skupiny názvů vztahujících se k někdejšímu Sovětskému svazu. Na konci roku 
1989 jich bylo okolo šedesáti, na začátku devadesátých let byl jejich počet asi 
padesát a po rozpadu Sovětského svazu se z mnoha, kdysi sovětských názvů, 
staly neruské, většinou zeměpisné názvy, jako např.: Arménská, Kazašská, 
Bajkonurská, Kirgizská, Uzbecká a další. Zbývajících asi čtyřicet názvů se 
vztahuje k Rusku a jsou to většinou názvy zeměpisné jako Amurská, Altajská, 
Bajkalská a další. V diskusi, která následovala, převládal názor, že by se tyto 
názvy odstraňovat neměly. Takový byl i závěr diskuse k návrhu na přejmenování 
Moskevské a dalších zeměpisných názvů. 

 

9. Místopisná komise bere na vědomí seznam osobností, které by mohly být 
motivem k pojmenování budoucího mostu pracovně nazývaného Dvorecký.  

 

10. Příští schůzky komise budou:  
20.4.2022 
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18.5.2022 
22.6.2022 

 

11. Úplně na závěr podala paní předsedkyně informaci k tisku R-43573 (U Radosti, 
Ke Tvrzi, Pešíkova a další) 

 

 

 

 

 

 

 


